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som rád, že po dlhej prestávke sa opäť budeme 
stretávať na zápasoch nášho a vášho tímu. Pred 
nami je náročná jar. Náročná preto, že si už nemô-
žeme dovoliť zaváhania, ak nechceme celú túto 
sezónu hodnotiť ako neúspešnú. Na druhej strane 
ani zďaleka nie je nič stratené. Naším základným 
športovým cieľom je vybojovať si účasť v budúcom 
ročníku európskych pohárových súťaží, k čomu 
vedú ešte stále dve reálne cesty – umiestnenie 
do tretej priečky v Corgoň lige, alebo obhajoba 
triumfu v Slovenskom pohári, prípadne za istých 
okolností aj účasť vo finále.
Všetko máme vo vlastných rukách, musíme však 
lepšie využívať potenciál, ktorý náš klub má. 
Tomu sme podriadili našu prácu počas zimného 
obdobia a snažili sme sa po všetkých stránkach 
zodpovedne pripraviť. Tréner Karel Jarolím potvrdil 
svoju náročnosť a spolu s asistentmi v tréningoch 
mužstvo rozhodne nešetrili. Hráči však pochopili, 
že tvrdá drina je aj v ich záujme a som presvedče-
ný o tom, že sa na jar pozitívne prejaví v dôležitých 
zápasoch. Videl som takmer všetky prípravné 
stretnutia nášho mužstva a môžem konštatovať, 
že už v nich mal herný prejav v porovnaní  
s jeseňou stúpajúcu tendenciu. Prvý, a mimoriad-
ne dôležitý, krok v Trnave sme zvládli výborne. 
Triumf v derby je veľmi cenný, nesmie však viesť 
k prehnanej eufórii alebo sebauspokojeniu. Tri 
body za víťazstvo nad Spartakom by stratili svoju 
hodnotu, ak by sme ich nepotvrdili úspešnými 
výsledkami v ďalších dueloch. Navyše, hneď prvé 
jarné kolo ukázalo, že ani proti papierovo slabším 

súperom to favoriti nebudú mať jednoduché  
a do konca súťaže ešte určite nebude núdza  
o prekvapenia.
Chcem aj touto cestou privítať v Slovane nových 
hráčov – Petra Bartalského, Tomáša Hrdličku  
a Marka Milinkoviča. Sú to kvalitní futbalisti  
a pevne verím, že aj vďaka nim bude naše 
mužstvo úspešné. Marko dlhodobo patrí k abso-
lútnej špičke v našej lige a v Slovane rozšíril rady 
mimoriadne potrebných hráčov, ktorí dokážu v zlo-
mových momentoch vziať na seba zodpovednosť 
a rozhodovať zápasy. Veľmi ma teší, že napriek 
silnej konkurencii si dokázali miesto v kádri A-tímu 
vybojovať naši odchovanci – Lukáš Pauschek  
a Boris Turčák. Držím im palce, aby sa im darilo 
aj naďalej. Dúfam, že aj zranení hráči sa čím skôr 
vrátia na trávnik a že zdravotné problémy, ktorých 
sme počas uplynulého kalendárneho roku mali 
neobvyklé množstvo, sa už budú našim chlapcom 
vyhýbať.
Vážení fanúšikovia, želám vám, aby ste sa na 
zápasoch Slovana bavili kvalitnou hrou a aby ste 
domov odchádzali spokojní a s pocitom, že naše 
mužstvo spravilo pre úspech maximum. S Vašou 
podporou to určite dokáže.

Slovan do toho!

Petr Kašpar
generálny riaditeľ ŠK Slovan Bratislava

Vážení fanúšikovia Slovana,
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Ak máte otázku, ktorú by ste chceli položiť hráčom, 
trénerom, funkcionárom či komukoľvek inému  

v Slovane, prípadne nápad, čo vám v tomto  
magazíne chýba, píšte nám na adresu  

casopis@skslovan.com. Ďakujeme za vaše podnety. 

Autorské práva vyhradené. Akékoľvek rozmnožovanie, 
vystrihovanie, spracovanie a šírenie diela – textu,  
fotografií, grafov, tabuliek, a to v jednotlivých  
prípadoch alebo ako súborné dielo, vrátane údajov 
v elektronickej podobe – len so súhlasom vydavateľa.

Petra Kašpara,  
generálneho riaditeľa ŠK Slovan Bratislava.

Čo sa deje  
v belasej kuchyni.

Karim Guédé miluje futbal  
a teší sa na slovenské občianstvo.

Karel Jarolím niektorých svojich  
zverencov v dobrom nespoznáva.

Zimná príprava: model tradičný,  
náročnosť rekordná.

Všetci boli úspešnými  
mládežníckymi reprezentantmi.

Marko Milinkovič sa v Slovane  
už po pár dňoch cítil ako doma.

Tréner dorastu Jozef Majoroš o úspešnom 
prieniku svojich zverencov do A-tímu.

Tréner storočia Jozef Vengloš  
oslávil 75. narodeniny.

Ťažký vstup do jari  
vyšiel ideálne.

Do reprezentačnej prestávky  
až tri domáce zápasy.

Súpiska a štatistiky A-tímu Slovana.
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22 Dôvod pre radosť
 Trieda B - Special Edition
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Kombinovaná spotreba (l/100km): 5,3 – 8,2  

Emisie CO2 (kombinované, g/km): 139 – 197

Od 1. februára 2011 máte skvelú príležitosť získať triedu B pri zvýhodnenom lízingu 
prostredníctvom Mercedes-Benz Financial Services už za 333 €* s DPH mesačne. 
Okrem iných benefitov k tomu dostanete výhodné poistenie a výbavu až do výšky 3 333 €** 
s DPH v cene vozidla. Viac informácií nájdete na http://pocitajtesnami.mercedes-benz.sk

Trieda B 160

od 333 €*
s DPH/mesačne

*Splátka pri cene vozidla 23 580 € vrátane DPH. Počet vozidiel je limitovaný.

Financovanie a podmienky podliehajú schváleniu. 

**Výbavu nie je možné odpočítať z ceny vozidla.

Príklad výpočtu zvýhodnenia pre trie
du B 160

34 175 €

26 926 €

Bežná ponuka

Zvýhodnená ponuka

21,21 %
Zvýhodnenie 

 7 249 €
Ušetríte

Akoby
tu bol už 3a pol

roka
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ŠK Slovan chce oveľa viac ako v minulosti 
komunikovať a spolupracovať so všetkými svojimi 
fanúšikmi. V rámci tejto snahy zaradil do klubových 
štruktúr na post PR riaditeľa bývalého člena vedenia 
fanklubu Belasá Šlachta Tomáša Straku a pripra-
vuje v blízkej budúcnosti spustiť viacero projektov. 
Jedným z nich je tzv. „Hodina pre fanúšika“, v rámci 

ktorej má každý priaznivec belasých možnosť 
prísť na sekretariát a porozprávať sa s Tomášom 
Strakom o čomkoľvek v rámci Slovana, prezentovať 
svoje návrhy a pripomienky. „Hodina pre fanúšika“ 
sa uskutoční každú druhú stredu od 15.00 do 17.00 
a záujemcovia si môžu dohodnúť termín prostred-
níctvom e-mailovej adresy fanusik@skslovan.com. 

Povedzte nám, ako to vidíte vy!

Meno Vencel je značkou najvyššej brankárskej 
kvality všade tam, kde Alexander starší i mladší 
počas svojej aktívnej kariéry pôsobili. Po tom, 
ako zavesili rukavice na klinec, začali odovzdávať 
skúsenosti nasledovníkom. Otec dodnes v Slovane 
a dlhé roky aj v slovenskej reprezentácii, syn 
predovšetkým vo Francúzsku. Spoločne vydali 
o príprave brankárov dve knihy doplnené o inštruk-
tážne video. Teraz nadobúda ich snaha úplne nové 
rozmery. Alexander mladší spojil svoje sily s Medzi-
národnou futbalovou federáciou FIFA a výsledkom 
je jedinečný projekt. „Vždy mám radosť, keď sa 
robí niečo užitočné pre rozvoj brankárov a teraz sa 
teším o to viac, že je to na takejto vysokej úrovni. 
FIFA v lete oficiálne uvedie náš projekt, v rámci 
ktorého sme už stihli natočiť zhruba tri hodiny 
videa. Bude rozdelené na tri časti. Jedna sa venuje 
technickej príprave brankára, druhá kondičnej 
a tretia je špeciálne zameraná na tréning detí. Ja 
som zodpovedný za obsahovú stránku študijných 
materiálov a budem mať na starosti aj výber a ve-
denie ďalších školiteľov, aby sme zachovali jednot-
nú filozofiu. Dlhodobým cieľom nášho projektu je 
poskytnúť tie najkvalitnejšie informácie o tréningu 
brankárom v celom svete, a to nielen špičkovým 
gólmanom a ich trénerom, ale aj akémukoľvek 
nadšencovi v tej najmenšej dedine,“ priblížil nám 
svoje plány Alexander Vencel ml.

Vencelovci 
budú učiť 
celý svet
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Michalovi Breznaníkovi sa po tejto sezóne končí 
hosťovanie v Liberci, ale do Bratislavy sa následne 
nevráti. Aj po zohľadnení názoru 26-ročného ľavá-
ka, ktorý niekoľkokrát vyjadril svoje želanie zostať 
v Česku, sa oba Slovany korektne dohodli na jeho 
prestupe. Michalovi ďakujeme za veľa dobrého, 
čo pre náš klub odviedol a želáme mu veľa šťastia 
v ďalšej kariére.

Z hosťovania  
od leta prestup

Pražskí chirurgovia možno fandia Slovanu. Alebo 
by sa to dalo aspoň usudzovať podľa výbornej sta-
rostlivosti, ktorú poskytujú našim hráčom. Aj vďaka 
nim sa Filip Šebo dva mesiace po ťažkom zranení 
v oblasti oka pýta do späť do zostavy a na nose 
Radka Dosoudila vo februárovom prípravnom 
stretnutí na Slavii nebadať ani najmenšiu stopu po 
dvojitej zlomenine. „Lekári odviedli výbornú prácu. 
Dôležité bolo aj to, že ma operovali hneď na druhý 
deň po úraze. Nos som mal zlomený na dvakrát, 
ale teraz sa už pekne zrastá. Zatiaľ cvičím v posil-
ňovni a očakávam, že o dva až tri týždne by som 
mohol začať hrávať,“ verí český stopér. Ešte skôr 
by si mohol vychutnať zápasovú atmosféru priamo 
na trávniku Filip Šebo, ktorý hlási stopercentnú 
pripravenosť: „Všetky vyšetrenia dopadli dobre.  
Dokonca nebudem potrebovať ani špeciálnu 
ochrannú masku. Trénujem naplno a teším sa na 
deň, keď opäť nastúpim za Slovan. Viacerí ľudia 
mi kladú otázku, či sa nebudem báť chodiť do 
súbojov. Snažím sa však nič také si nepripúšťať 
a hrať naplno tak, ako som zvyknutý.“

Bez masiek

V uplynulom kvalifikačnom cykle bol kapitánom 
slovenskej reprezentácie do 21 rokov Erik Grendel. 
Teraz po ňom prevzal štafetu jeho spoluhráč 
zo Slovana Filip Kiss, ktorému zveril pásku už 
dočasný tréner dvadsaťjednotky Ľubomír Nosický 
v novembrovom prípravnom stretnutí s Maďar-
skom a vo februári aj nový kouč tohto výberu Ivan 
Galád vo Francúzsku. Filip sa mu odvďačil dobrým 
výkonom a vypracovaním jediného gólu, ktorým 

Slováci zmiernili konečnú prehru 1:3. „Úloha kapi-
tána je pre mňa poctou, ktorá ma teší. Myslím si, 
že zavážil aj fakt, že som bol v dvadsaťjednotke už 
aj počas predchádzajúceho cyklu. Nové mužstvo 
vyzerá celkom fajn, aj keď na hodnotenie je ešte 
skoro. Väčšina chalanov už hráva najvyššiu súťaž 
a z minulosti sa dobre poznáme. Stretnutie s Fran-
cúzmi nebolo z našej strany herne zlé, ovplyvnilo 
ho vylúčenie nášho hráča v 20. minúte. Určite 

nám zápas s takýmto kvalitným súperom, ktorého 
máme aj v kvalifikačnej skupine, dal veľa,“ po-
znamenal Filip Kiss, ktorý sa na reprezentačných 
zrazoch bude stretávať aj so Samom Slovákom: 
„Je to zaujímavá situácia. So Samom som ešte na 
jeseň hrával v Slovane, teraz je pri reprezentácii 
v pozícii tím manažéra. Na rozdiel od niektorých 
iných hráčov si s ním tykám a je fajn, že práve on 
nám bude pomáhať svojimi skúsenosťami.“

Črtá sa belasá tradícia?
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Karimovi sme ponúkli možnosť viesť rozhovor  
v jeho rodnej nemčine, ale takúto pomoc 
nepotreboval a so všetkými otázkami si bez 
problémov poradil aj v slovenčine...
Na Slovensku žijem už štyri a pol roka, čo je dosť 
dlho. Je síce pravda, že slovenčina je ťažký jazyk a 
predovšetkým s gramatikou bojujem dodnes. Prob-
lémy som však mal len počas prvého roka v Bra-
tislave. Potom som pochytil základy, rozumel som 
takmer všetkému a ďalej to už išlo rýchlo. Myslím si, 
že mám talent na jazyky, čo mi určite pomohlo.

My však vieme, že počas života v Bratislave  
si sa nenaučil len po slovensky...
Áno, vďaka bývalému spoluhráčovi z Petržalky 
Brazílčanovi Cleberovi sa celkom dobre dohovorím 
po portugalsky.

Ako k tomu prišlo?
Hlavným motívom bolo to, že sme spolu nemohli 
komunikovať na ihrisku ani mimo neho. Portugalči-
na sa mi páčila, a tak som sa pomaly učil. Začalo sa 
to základnými frázami, bavilo ma to a postupne sa 
na mňa lepilo viac a viac.

Mal si aj nejakú učebnicu?
Nie, len sme sa s Cleberom rozprávali. Spriatelili 
sme sa, takže sme spolu trávili dosť času aj mimo 
futbalových povinností. Určite neovládam portugal- 
činu dokonale, no na to, že som sa ju učil iba rok-
-dva, je to fajn.

Koľko rečí vlastne ovládaš?
Mojimi materinskými jazykmi sú nemčina  
a francúzština. Ďalej viem po slovensky, portugalsky  
a anglicky. Ešte sa dohovorím aj dialektom ewe 
rozšíreným v Togu a niektorých ďalších afrických 
krajinách. Nepoužívam ho často a veľa som  
z neho zabudol, ale keď som v Togu, spomeniem si.

Ako často sa dostaneš do Toga, teda krajiny,  
kde máš svoje korene?
Pochádza odtiaľ moja mama a mám tam početnú 
rodinu – babku, tetu, bratrancov, sesternice... 
Navštevujem ich takmer každý rok. Rád tam trávim 
dovolenku, je to veľmi príjemná krajina. More, 
slnko, teplo, to všetko vplýva aj na ľudí. Nikto nie je 
v strese, vládne pohoda. Človek má pocit, že každý 
problém sa dá vyriešiť. Tej pozitívnej energie sa vždy 
snažím načerpať čo najviac.

Máš pocit, že ťa tento životný štýl ovplyvnil 
napriek tomu, že si vyrastal v Hamburgu?
Do istej miery áno. Mama sa narodila v Togu a aj 
v Nemecku sa snažila odovzdať výchovou mne a 
mojej mladšej sestre svoju kultúru. U mňa je to 
tak pol na pol. Mám v sebe niečo z oboch kultúr a 
myslím si, že je to tak dobre. Z tej africkej sa na mňa 
určite prenieslo, že sa vždy snažím byť pozitívny a 
veľa sa usmievam.

Aké máš spomienky na detstvo v Hamburgu?
Krásne. Hamburg je pre mňa dodnes srdcovou 
záležitosťou a veľmi rád sa tam vraciam. Je to 
veľké mesto s dvoma miliónmi obyvateľov, ktoré 
ponúka všetko potrebné na dobrý život. Páči sa mi 
aj jeho kozmopolitný charakter.  Nemčina má na to 
výraz multi-kulti. Mám tam kamarátov a známych 
pochádzajúcich z celého sveta. Všetci sme sa však 
narodili v Hamburgu, máme svoje odlišnosti, ale aj 
mnoho spoločného.

Ako si sa dostal k futbalu?
Bol som hyperaktívne dieťa, mal som veľmi veľa 
energie. Skúšal som množstvo aktivít. Okrem iných 
som hrával basketbal, dokonca som asi tri roky 
chodil na klavír. Mama chcela, aby som hral na 
nejaký hudobný nástroj a celkom ma to aj bavilo. 
Dnes by som však už asi nezahral nič. Futbal ma 
chytil odmalička a vždy bol u mňa na prvom mieste. 

Hneď oproti domu sme mali ihrisko, kde som 
začínal. Darilo sa mi a postupne som zisťoval, že by 
som to chcel skúsiť vážnejšie. Začal som trénovať 
v klube a tak, ako každý malý futbalista, som sníval 
o profesionálnej kariére. Pri tom treba mať veľkú 
dávku trpezlivosti a šťastia. Ja som mal obe a som 
rád, že som okrem futbalu úspešne zvládal aj školu.

A čo tvoja druhá vášeň – hudba a tanec?
Tak tie mám doslova v krvi. Hudbu počúvam veľmi 
často. V mladosti som tancoval hip hop. Bol som 
v jednej skupine, chodievali sme aj po súťažiach 
a dosiahli viacero úspechov. To je však už veľmi 
dávno (smiech).

Počuli sme, že sa staráš o výber hudby aj šatni 
Slovana.
Áno. Keď počujem niečo nové, čo sa mi páči, 
donesiem to aj do kabíny. Postupne sa z toho stala 
tradícia, takže sa starám, aby sme počúvali hudbu, 
ktorá nás správne naladí na zápas.

Tancom zvykneš oslavovať aj góly, väčšinou  
s Mamadouom Bagayokom. Máte to nacvičené?
Nie, je to čisto spontánny prejav radosti.

Nechceli ste do vášho rituálu zahrnúť aj ďalších 
spoluhráčov?
Prečo nie, bolo by to fajn. Ak by mali záujem zapojiť 
sa, mohla by to byť zábava.

Kedy nastal v tvojom živote zlom a futbal sa stal 
aj tvojím povolaním?
Asi keď som mal dvadsať rokov. Dostal som sa do 
jedného z najväčších nemeckých klubov Hambur-
ger SV. Hrával som za béčko a trénoval s prvým 
tímom. HSV mal v tom čase veľmi silné mužstvo.  
V bundeslige skončilo tretie, hralo osemfinále 
Pohára UEFA a o rok neskôr skupinovú fázu Ligy 
majstrov. Presadiť sa nebolo jednoduché.

Asi márne by sme na svete hľadali dvoch futbalistov, ktorým len o vlások unikla účasť na dvoch 
po sebe idúcich svetových šampionátoch, a navyše vo výberoch dvoch rôznych krajín. Jeden však 
určite existuje a vôbec za ním netreba chodiť ďaleko. Isto tušíte, že reč je o Karimovi Guédém,  
ktorý už piaty rok patrí k najlepším hráčom Corgoň ligy a druhý rok k oporám Slovana.

 Na ihrisku 
nechávam srdce

Meno:  Karim Guédé
Dátum narodenia:  7. januára 1985
Znamenie:  kozorožec
Výška:  183 cm
Váha:  82 kg
Obľúbené jedlo:  palacinky
Obľúbený nápoj:  minerálka
Obľúbený futbalista:  
Je veľa dobrých hráčov, ale nemám  
nikoho, ktorý by bol ten „naj“.
Obľúbený klub:  
FC Barcelona
Predchádzajúce kluby:  
SC Hamm 02, FC St. Pauli, Concordia 
Hamburg, Hamburger SV, Artmedia 
Petržalka

VIZITKA
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Práve vtedy si však dostal pozvánku do  
reprezentačného výberu Toga pre MS 2006.  
To musel byť asi šok...
Majstrovstvá sveta sú métou, ktorú dosiahne len  
zlomok futbalistov na celej planéte. Predtým som 
za reprezentáciu nikdy nenastúpil, o to väčšie bolo 
moje prekvapenie a radosť, keď ma tréner nomi-
noval na záverečné sústredenie. Tam som sa však 
zranil, hoci nikdy predtým som vážnejšie zdravotné 
problémy nemal. Je to veľký paradox a smola, ale 
život sa tým nekončí. Dnes hovorím, že to bol zatiaľ 
môj najkrajší a zároveň aj najhorší zážitok vo futbale. 
Už je to však za mnou, musím sa pozerať dopredu.

Po svetovom šampionáte prišla ponuka  
z Petržalky. Ako si ju prijal?
Chcel som vyskúšať niečo nové. Celý dovtedajší život 
som strávil v Hamburgu a túžil som vidieť svet, iné 
miesta a spoznávať ľudí. Bol som otvorený novým 
skúsenostiam, takže som ani nemusel príliš uvažo-
vať. Vedel som, že som prestupoval do klubu, ktorý 
pravidelne hrával o titul a v európskych pohároch,  
čo bolo pre mňa dôležité. Keď chce byť človek  
profesionálnym futbalistom, s prestupmi a sťaho-
vaním musí rátať. Svoje rozhodnutie s odstupom 
času neľutujem. Práve naopak, na Slovensku som 
spokojný.

Aké boli tvoje prvé skúsenosti so Slovenskom?
Dobré. Prišiel som v lete, bolo krásne počasie. Nepo-
znal som Bratislavu, ani jej okolie, ale veľmi 
rýchlo som zistil, akú má výbornú polohu. Blízko 
je Viedeň, Budapešť... Našiel som si kamarátov aj 
mimo futbalu, z čoho mám veľkú radosť.

Je aj niečo, čo ti tu chýba, prípadne,  
čo by si zmenil, ak by si mohol?
Okrem rodiny mi nechýba nič. Vídame sa málo. 
Sestra teraz žije v Dánsku, kde študuje manažment. 
Naša mama je šťastná, že sa nám darí, ale najšťast-
nejšia je, keď sa môžeme všetci opäť stretnúť doma. 
Ak by som mal tú silu zmeniť niečo, chcel by som, 
aby na futbal chodievalo viac divákov. Verím, že sa aj 
to bude meniť k lepšiemu a že sa čoskoro dočkáme 
aj nového štadióna, na ktorý by si určite našlo cestu 
viac fanúšikov.

Bol ťa už niekto z rodiny navštíviť?
Len z Nemecka. Z Toga zatiaľ za mnou na Slovensko 
nepricestoval nikto. Chceli by, ale nie je to jednodu-
ché. Možno raz...

Ako si si zvykal na život vo vlastnej domácnosti?
Najprv som si hovoril – super, konečne si sám. 
Rýchlo som však zistil, že to nie je len tak (smiech). 
Musel som sa o všetko sám postarať, čo bolo pre 
mňa niečo nové. Postupne som si zvykol a teraz je 
už všetko v pohode.

Aj si sám navaríš?
Robím všetky domáce práce a občas niečo vytvorím 
aj v kuchyni. Snažím sa variť jednoduchšie veci, 
napríklad ryžu a cestoviny s rôznymi omáčkami. Na 
zložitejšie veci radšej idem do reštaurácie.

Nejaké africké špeciality si neskúšal?
Mám ich rád, ale neviem ich variť. To musím nechať 
na maminu. Vždy, keď ju navštívim v Hamburgu, 
niečo dobré pripraví. Vynikajúco robí napríklad fufu. 
V Afrike je to veľmi rozšírené jedlo, ktoré má mnoho 
variácií. Mama ho robí z krupice a s výbornou omáč-
kou z arašidov. 

Čo ti najviac chutí zo slovenských jedál?
Veľmi som si obľúbil palacinky. Jedol som ich aj  
v Nemecku, ale až tu som im prišiel na chuť.

Tak to máš asi šťastie, lebo palacinky sa často 
objavujú na jedálnom lístku futbalistov...
Áno, to je pravda. Keď ich máme po obede ako  
dezert a niektorý zo spoluhráčov nemá chuť na 
sladké, vie, že ja mu s palacinkami rád pomôžem 
(smiech).

V Bratislave sa z teba stal nielen lepší kuchár, 
ale aj stredopoliar...
Áno. Zaujímavé je, že v Nemecku som hrával takmer 
výlučne v obrane. Až na Slovensku som sa posunul 
do zálohy a určite mi to tam vyhovuje viac.
 
V čom sa skrýva tajomstvo tvojho obrovského 
nasadenia na ihrisku?
Mám veľké šťastie, že robím niečo, čo ma baví. 
Futbal milujem a som šťastný vždy, keď ho môžem 
hrať. Bez ohľadu na to, či je to len tréning alebo 
zápas. Veľmi túžim víťaziť a každý duel mimoriadne 
prežívam. Niekedy mám po zápase pocit, ako keby 
na ihrisku zostalo moje srdce. Som taký vyčerpaný, 
že pochybujem, či vôbec dôjdem do šatne. Potom 
si však pustím dobrú hudbu, oddýchnem si, niečo 
zjem a všetko je opäť v pohode.

Po prestupe do Slovana si nemal jednoduchú 
situáciu. Ako si to prežíval?
Jasné, že som dianie okolo seba vnímal. Každý je 
však strojcom svojho šťastia. Keď som prišiel do 
Slovana, snažil som sa výkonmi dokázať, že som 
platným hráčom pre tím. Podstatné je to, čo sa deje 
na ihrisku. Keď vyhráme a celé mužstvo hráme 
dobre, je všetko v poriadku.
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Máš za sebou prvý rok v našom klube.  
Si s ním spokojný?
Som. Sme výborná partia, cítim sa veľmi dobre. 
Chcelo by to ešte dosiahnuť výraznejší úspech.  
Škoda Stuttgartu a následne niekoľkých nevyda-
rených zápasov na jeseň v lige. Už sa však stalo 
a nezostáva nám nič iné ako pozerať sa dopredu. 
Verím, že na výkon z Trnavy nadviažeme aj v ďalších 
zápasoch, budeme vyhrávať a posunieme sa v 
tabuľke vyššie.

Boli pre teba zápasy so Stuttgartom  
výnimočné? Cítil si napríklad zvýšený záujem  
zo strany nemeckých médií o teba?
Snažil som sa koncentrovať na zápas a okolie som 
príliš nevnímal. Chcel som v prvom rade vyhrať a 
postúpiť bez ohľadu na to, či stál na druhej strane 
súper z Nemecka, Francúzska, či ktorejkoľvek inej 
krajiny. Je jasné, že vrátiť sa do krajiny, kde som 
vyrastal a začal hrať futbal, je niečím špeciálne.  
Túžil som dokázať, že som dobrý futbalista, ale to  
sa snažím v každom zápase. 

V súvislosti s tvojím možným štartom za 
slovenskú reprezentáciu, o ktorom sa začalo 
hovoriť pred MS 2010, si ťa začali viac všímať 
aj novinári u nás. Ako sa vyrovnávaš s touto 
popularitou?
Chápem, že pre ľudí i médiá na Slovensku je to zau-
jímavá téma. Mám šancu stať sa prvým slovenským 
reprezentantom tmavej pleti. Veľmi sa teším, že by 
som to mohol byť práve ja. Verím, že mi tréner dá 
šancu. Ja pre to spravím všetko.

Pred rokom si ešte nemohol na šampionáte 
štartovať z administratívnych dôvodov. Aká je 
situácia teraz?
V lete uplynie potrebných päť rokov od začiatku môj-
ho pobytu na Slovensku. To je posledná podmienka, 
ktorú zostáva splniť.

Rozmýšľaš aj nad tým, že svojimi výkonmi 
bojuješ o miesto v reprezentácii?
Jasné, že áno. Ako som však už hovoril, v každom 
zápase chcem zo seba vydať úplne všetko. Ak by sa 

mi podarilo nastúpiť za Slovensko, vážil by som si to 
ešte viac. Zápasy slovenskej reprezentácie pozorne 
sledujem, som aj v kontakte s trénerom Weissom. 
Som plný očakávania. Uvidíme, ako to všetko 
dopadne.
 
Vedel by si pred zápasom zaspievať  
slovenskú hymnu?
Poznám ju, viackrát som ju počul, ale zatiaľ som ju 
neskúšal spievať.

Svoj dres z reprezentačnej premiéry by si 
si chcel vymeniť so súperom, alebo radšej 
odložiť?
To sú malé detaily. Nad tým zatiaľ vôbec neuvažu-
jem.

Máš nejaký vysnívaný futbalový cieľ?
Hovorí sa, že človek mieni a Pán Boh mení. Toho sa 
držím aj ja. Snažím sa hrať čo najlepšie, odovzdať 
zo seba maximum a uvidím, čo bude. Ak sa mi 
podarí niečo významné dosiahnuť, bude to len 
dobre. Keď som prišiel na Slovensko, tiež by mi ani 
vo sne nenapadlo, že raz možno budem túto krajinu 
reprezentovať.
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hráčov sme radšej nechali doma a nechceli sme 
so sebou brať ani Filipa Šeba. Žiaľ, veľmi túžil hrať 
a všetci vieme, ako to dopadlo. Je to smola, ale 
našťastie je už zdravý.

Zaradili ste do prípravy aj nejaké nové prvky, 
alebo bola podobná ako napríklad v Slavii?
Prípravu sme prispôsobili tomu, čo sme ňou chceli 
docieliť. Bol som presvedčený, že sa musíme 
poriadne „vybehať“ a nabrať silu vzhľadom na 
stav, v akom sme boli na jeseň. Bez intenzívneho 
tréningu by sme sa nemohli pohnúť ďalej. Dúfam, 
že to, čo hráči v tréningoch odviedli, bude mať po-
zitívny efekt v zápasoch. Na sústredení v Turecku 
i naposledy v Trnave už bolo vidieť, že mužstvo sa 
dostalo inam.

Aký ste mali pocit z hráčov pred prípravou? 
Videli ste na nich obavy z toho, čo ich čaká?
To nie. Ich prístup bol skutočne výborný. Sami cítili, 
že to potrebujú. Už pred dovolenkami, ktoré boli 
dosť dlhé, dostali individuálny plán, aby počas 
sviatkov len nezaháľali. Poctivo ho plnili a dá sa 
povedať, že už na štartovacej čiare zimnej prípravy 
boli v lepšej kondícii ako na jeseň. Mali sme na 
čom stavať a o to ľahšie sa nám potom s muž-
stvom pracovalo.

Dá sa vybrať niečo, v čom hráči  
spravili počas zimy najväčší pokrok?
Snažíme sa robiť na všetkých parametroch, 
ktoré musí futbalista spĺňať. Hráči potrebujú byť 
pripravení po fyzickej stránke, ale aj po taktickej. 
Keď funguje organizácia hry, všetky činnosti 
jednotlivcov na ihrisku sú efektívnejšie. Platí to 

predovšetkým pre defenzívu. Smerom dopredu 
predsa len treba aj nejakú pridanú hodnotu v po-
dobe individuálnych schopností hráčov. Príchodom 
Marka Milinkoviča naša útočná sila vzrástla, 
ožil aj Igor Žofčák, takže sa môžeme spoľahnúť 
na podporu zo strán. Pohybovo sa zlepšil Krešo 
Kordič, ale takto by som mohol menovať jedného 
hráča po druhom.

Zmenil sa počas zimy váš pohľad  
na mužstvo i konkrétnych hráčov?
Určite. Spoznávať chlapcov po futbalovej i ľudskej 
stránke za pochodu bolo zložité. Teraz sme 
odohrali aj dosť prípravných zápasov, takže sme 
si utvorili oveľa lepší obraz. Už asi nikdy nezopa-
kujem to, čo som spravil v prípade Slovana, že 
prevezmem klub uprostred rozohratej súťaže.

Na konci jesene ste hovorili o potrebe výraz-
nejšie obmeniť káder. Nevadí vám, že niektoré 
prestupy nevyšli?
V podstate k takej obmene aj došlo. Prišli noví 
hráči, ale niekedy mám aj pocit, akoby aj tí „starí“ 
boli vymenení. Mená zostali, no na trávniku sú to 
úplne iní futbalisti. Toto je veľmi pozitívne zistenie. 
Dôležité je, že sa dalo dokopy zdravé jadro. 
Chalani utvorili vynikajúci kolektív, držia spolu a sú 
ochotní zabojovať za spoločný úspech. Z mužstva 
cítim silu a dôležité je, že vychádza zdola. Je to 
lepšie, ako keby sme nakúpili niekoľko drahých 
hviezd.

Snažili ste sa aj vy – tréneri pomôcť  
k vytvoreniu takejto atmosféry?
Áno, veľa sme s chalanmi komunikovali. Snažili 
sme sa viesť rozhovory v pozitívnom duchu a na-
budiť ich, aby verili tomu, čo spolu robíme. Dúfam, 
že sa nám podarilo dostať sa na rovnakú vlnovú 
dĺžku a snáď to prinesie ovocie.

V drese Slovana pod vaším vedením debuto-
vali dvaja mladí hráči a obaja za náročných 
okolností. Boris Turčák nastúpil proti Senici 
za stavu 0:2, Lukáš Pauschek dostal šancu v zá-
kladnej zostave v Trnave. Bolo to poznačené aj 
okolnosťami? Nemali ste obavy takto ich „hodiť 
do vody a nechať plávať“?
Nemám s tým problém. Keď vidím, že hráč si 
miesto v zostave zaslúži, tak ho dostane bez 

ohľadu na vek či zásluhy. O to viac, že sú to vlastní 
odchovanci. Čo viac si môžeme priať... Ťah s Bori-
som ešte v novembri nám vyšiel, našu hru oživil. 
Lukáša sme mali možnosť sledovať počas celej 
prípravy. Odohral dosť zápasov, niektoré mu vyšli 
viac, iné menej. Je to mladý chlapec, doliehala 
naňho aj únava. Určite však naznačil, že je typom 
moderného obrancu, ktorý má predpoklady pre 
dobrú defenzívu i podporu útoku. Samozrejme tré-
ner dopredu nevie, čo s ním spraví prvý ostrý duel, 
a ešte k tomu v Trnave. To sme museli s kolegami 
zvážiť. Snažili sme sa upokojiť ho a v tomto nám 
veľmi pomohli aj skúsenejší hráči, napríklad Filip 
Šebo s Braňom Obžerom, ktorí nemohli nastú-
piť, ale pred zápasom prišli do šatne povzbudiť 
mužstvo.

Aká bola v tíme atmosféra pred derby?
Dobrá. Bolo cítiť radosť z blížiaceho sa zápasu 
a veľké odhodlanie.

Čo ste si pomysleli po inkasovanom góle?
Že to snáď ani nie je možné. Bol to blesk z jasného 
neba. My sme útočili, mali šance a Trnava z prvej 
vážnejšej akcie skórovala. Našťastie ten šok netr-
val dlho a rýchlo sa nám podarilo vyrovnať. To bolo 
pre ďalší priebeh stretnutia dôležité.

Akú cenu má toto víťazstvo nad Spartakom?
To uvidíme až na konci súťaže. Po psychickej 
stránke však bol tento úspech veľmi dôležitý. Je 
pre nás povzbudením, ale musíme ho potvrdiť aj 
v ďalších zápasoch.

Ovplyvnia nové posily výraznejšie  
herný prejav mužstva?
Keď si zoberieme zostavu z Trnavy, zmenilo sa 
toho veľa. Obrana bola celá nová okrem Maťa 
Dobrotku, v zálohe nastúpil Marko Milinkovič 
a v útoku Krešo Kordič, ktorý toho na jeseň veľa 
neodohral. Začali sme na niektorých veciach 
pracovať. Vsadili sme na útočný štýl a verím, že 
sa to vyplatí. Obrovským prínosom pre tím je Juro 
Halenár. Práve on bol jedným z hráčov, s ktorým 
som sa často rozprával. Vedel som, že dal v lige 
vyše 90 gólov, ale keď som do Bratislavy prišiel, 
v duchu som uvažoval, ako ich mohol nastrieľať. 
Teraz potrénoval a je z neho úplne iný futbalista. 
Zrazu je ochotný pracovať pre mužstvo a odmakať 
aj „špinavú“ robotu. To je pre mňa úžasné zistenie. 

Ako sa vám páčilo stretnutie s fanúšikmi  
pred domácim zápasom s Prešovom?
Bolo to super. Myslím si, že to bola pozitívna 
a prospešná akcia. My ani hráči nemáme problém 
stretávať sa a komunikovať s fanúšikmi. Samo-
zrejme, každý máme svoje úlohy a kompetencie, 
no podujatia na takejto úrovni môžu byť veľmi 
užitočné. Verím, že sa počas jari vráti na štadión 
tradičná slovanistická atmosféra, v ktorej sa bude 
aj nám lepšie pracovať. Všetci máme spoločný 
záujem, aby sa Slovanu darilo. To nás musí spojiť.

cítiť silu
Z mužstva
Keď sme sa s trénerom Slova-
na Karlom Jarolímom stretávali 
v závere jesene, okrem belasých 
očí sa mu na tvári málokedy 
zračili známky optimizmu. Niet 
sa čo diviť, situácia bola vážna. 
Poslednou šancou na záchranu 
mala byť zimná príprava. A na-
ozaj, mužstvo viditeľne ožilo. 
Očakávaný a možno aj trochu 
obávaný vstup do jari zvládlo 
výborne. Aj kouč belasých však 
vie, že na spokojnosť jedno 
víťazstvo ani zďaleka nestačí.

V druhej polovici jesene sa vám nepodarilo  
zastaviť pád mužstva. Neopúšťala vás  
v tej chvíli chuť bojovať ďalej?
Situácia bola naozaj biedna. Priznám sa, že som 
si občas kládol otázku, či to má zmysel. Nerád by 
som sa niekoho dotkol, no faktom je, že mužstvo 
bolo vo veľmi zlom stave. Jednoducho nemalo na 
to, aby odohralo v tempe celých 90 minút, a to sa 
potom trénerovi ťažko niečo vymýšľa.

Čo ste robili počas sviatkov a obdobia voľna?
Snažil som sa oddýchnuť si a vyčistiť si hlavu. Bol 
som napríklad za synom Davidom (hráč Hambur-
ger SV, pozn.) v Nemecku. Priebežne sme však 
komunikovali aj s Petrom Kašparom o možnom 
doplnení kádra.

Niekoľkokrát ste zdôraznili, že mužstvo  
nevyhnutne potrebuje kvalitnú zimnú  
prípravu. Vydarila sa?
Myslím si, že splnila očakávania. Jediným nega-
tívom boli zranenia, ktoré postihli Filipa Šeba, 
Martina Dobrotku i Radka Dosoudila. Myslím si, 
že aj Marko Milinkovič by bol na tom ešte oveľa 
lepšie, ak by s nami absolvoval celú prípravu. Ale 
zaplať pánboh, že sa vôbec podarilo získať ho.

České médiá pripomenuli, že vždy, keď ste boli 
na halovom turnaji v Prahe aj so Slaviou, niekto 
z vašich zverencov sa zranil. Neuvažovali ste 
nad tým, že by ste tam radšej nechodili?
Áno, ale predsa len by nebolo dobré, keby sa Slo-
van ako obhajca na turnaji nezúčastnil. Niektorých 
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Nešťastné zranenie, 
Zimná príprava v Slovane naplnila očakávania. Bola pestrá i namáhavá, ale vďaka dobrej partii a zmyslu 

pre humor zvládali hráči aj tie najnáročnejšie momenty.

Výsledky išli bokom
Za posledné tri sezóny sme si už zvykli, že nový 
kalendárny rok sa pre Slovan začína na halovom 
turnaji Víkend šampiónov v Prahe. Ani tento raz to 
nemohlo byť inak, najmä keď belasí vystupovali 
v O2 Arene v pozícii obhajcu prvenstva. V predve-
čer turnaja oslávil Karim Guédé 26. narodeniny 
a sotva tušil, aký darček si pripraví na druhý deň.
V 5. ročníku vytvoril žreb zaujímavé zápasy už 
v základných skupinách, a tak sa stretla Sparta 
so Slaviou a Slovan začal svoje účinkovanie slo-
venským súbojom so Žilinou. Dráma sa nekonala, 
lebo belasí už po polčase viedli 3:0 a celý zápas 
vyhrali 5:2. Ďalšieho súpera v skupine Bohemians 
1905 zdolali ešte jednoznačnejšie 5:1. V tomto 
stretnutí však došlo k smolnému zraneniu Filipa 
Šeba, ktoré zatienilo všetky ostatné udalosti. Po 

páde a zásahu súperovho kolena utrpel zlomeninu 
hornej čeľuste a očnice. Ešteže dnes už môže-
me konštatovať, že náš ostrostrelec mal šťastie 
v nešťastí a vyhol sa vážnym trvalým následkom 
úrazu, o čom možno rozhodovali len milimetre. 
Otrasení týmto incidentom nastúpili slovanisti na 
semifinálový duel so Spartou. Podľa úrovne i atmo-
sféry v hale ho mnohí účastníci turnaja označili za 
predčasné finále. Obrovská dráma vyvrcholila až 
penaltovým rozstrelom, v ktorom sa viac darilo do-
mácim. Zverenci Karla Jarolíma si aspoň čiastočne 
napravili chuť a v zápase o 3. priečku opäť zdolali 
Žilinu, tento raz 4:3. Okrem trofeje získal náš tím 
za toto umiestnenie aj prémiu 150-tisíc českých 
korún.
Minulý rok si individuálne ocenenia odniesli Juraj 
Halenár (najlepší hráč) a Milan Ivana (najlepší stre-

lec). Teraz po nich prevzal štafetu Karim Guédé, 
ktorý spolu so Slovákom Jánom Vlaskom z víťazné-
ho tímu Liberca nastrieľal päť gólov a získal cenu 
pre najlepšieho kanoniera. Náš narodeninový 
oslávenec hral v hale rovnako ako na klasickom 
futbalovom ihrisku – bol všade a žiadna lopta ne-
bola preňho stratená. „V Prahe som bol prvýkrát, 
ale v Nemecku má halový futbal bohatú tradíciu 
a aj ja som často hrával na rôznych takýchto tur-
najoch. Futbal ma baví v každej forme, takže som 
si schuti zahral aj tu. Celé naše mužstvo podávalo 
veľmi dobré výkony, veď sme ako jediní na turnaji 
neprehrali v riadnom hracom čase. Len detaily roz-
hodli o tom, že nám unikla účasť vo finále. Najviac 
nás však mrzí to, čo sa stalo Filipovi. Veríme, že 
sa rýchlo uzdraví,“ povedal Karim bezprostredne 
po turnaji.

Zo všetkých najťažšia
Na zbytočnú a nezmyselnú činnosť poznáme 
príslovie „nosiť drevo do lesa“. Heslom kondičného 
sústredenia Slovana vo Vysokých Tatrách zase 
bolo „nosiť vodu do kopca“, ale rozhodne nešlo 
o bezvýznamnú aktivitu. Tréneri si pre svojich 
zverencov nachystali novinku s názvom Aqua hit. 
Sú to vaky, ktoré sa napustia vodou, čím je možné 
regulovať ich hmotnosť na presne stanovenú 
hodnotu. Pri pohybe vody vo valci je zároveň ná-
ročnejšie udržať rovnováhu a koordinovať pohyby. 
S takýmto závažím absolvovali hráči nielen behy 
a výstupy v kopcovitom teréne, ale aj cvičenia 
v posilňovni. Okrem červených valcov si niektorí 
futbalisti v duchu určite zanadávali aj na parkúr 
v Tatranskej Lomnici, kde počas týždňa nabehali 
desiatky kilometrov. Našťastie, na rozdiel od koní 
pri tom nemuseli ešte aj preskakovať cez vysoké 
prekážky.
Podľa špecialistu na kondičnú prípravu v reali-

začnom tíme Slovana Jozefa Kontíra zvolený plán 
priniesol svoje ovocie: „Myslím si, že celá zimná 
príprava splnila svoj účel. Absolvovali sme 44 
tréningov a chalani si sami pochvaľujú, že sa teraz 
cítia lepšie. Už v závere jesene sme ich otesto-
vali a na základe výsledkov sme im vypracovali 
individuálne plány nielen na prípravu, ale aj na 
dovolenkové obdobie. Počas neho mali prvé dva 
týždne voľnejšie, potom však už museli plniť to, 
čo sme im stanovili. Na úvodnom januárovom 
zraze sme boli príjemne prekvapení, ako prišli 
pripravení. Na kondičnom sústredení sme sa 
zamerali predovšetkým na zvýšenie aeróbnej 
kapacity, čo je schopnosť využívať individuálnu 
maximálnu spotrebu kyslíka čo najdlhšie, neskôr 
na rozvoj vytrvalosti, sily a rýchlosti. V Tatrách sa 
hráči s loptami takmer nestretli, prioritou boli behy 
a posilňovňa. V Turecku to zase bolo presne nao-
pak, dominovali herné činnosti. Samozrejmosťou 

bola každodenná dôkladná regenerácia. Hráčom, 
ktorí boli zranení a začínali prakticky od nuly, sme 
nič neodpustili a museli si individuálne odbehať to, 
čo mali podľa plánu.“
Meno Karel Jarolím je synonymom náročnosti, 
a tak aj futbalisti Slovana už dopredu dobre vedeli, 
že v januári im nezostane nič iné ako zaťať zuby. 
Snažil sa ich na to pripraviť aj Radek Dosoudil, 
ktorý nabral bohaté skúsenosti s tréningovými me-
tódami svojho súčasného kouča už v Slavii Praha. 
„Bola to moja štvrtá alebo piata zimná príprava 
pod vedením pána Jarolíma a musím povedať, že 
táto bola zo všetkých najťažšia. Spoluhráči sa ma 
vypytovali, čo nás v Tatrách čaká a zhruba sa spl-
nilo to, čo som im hovoril. Najhoršie boli asi behy 
a výstupy s vodnými valcami. V posilňovni som ja 
osobne problémy nemal,“ konštatoval húževnatý 
stopér, ktorý sa v týchto dňoch pomaly zotavuje po 
dvojitej zlomenine nosa.

preklínané valce...

Slovan v zimnej príprave:
ŠK Slovan – 1. FC Tatran Prešov 1:1 (1:0)   

Grendel (hralo sa v Spišskej Novej Vsi)

ŠK Slovan – Lombard Pápa Termál FC 2:0 (0:0)  
Božič, Kiss

Videoton FC – ŠK Slovan 1:0 (1:0)
FK Mladá Boleslav – ŠK Slovan 3:2 (1:0) 

Božič, Kuzma (hralo sa v Olomouci)

FC Petržalka 1898 – ŠK Slovan 0:1 (0:0) 
Turčák

Slavia Praha – ŠK Slovan 2:0 (0:0)  

Halový turnaj Víkend 
šampiónov v Prahe:

MŠK Žilina – ŠK Slovan 2:5 (0:3) 
Guédé 3, Božič, Kolčák

ŠK Slovan – Bohemians 1905 5:1 (3:1)  
Guédé 2, Žofčák, Bagayoko, vlastný

Semifinále: ŠK Slovan – Sparta Praha 4:4 (1:3) 
1:2 na pok. kopy  Žofčák 2, Bagi, Jánošík

O 3. miesto: ŠK Slovan – MŠK Žilina 4:3 (3:1) 
Štepanovský, Kolčák, Králík, Grendel
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Tajomstvo  
tureckých kanonierov
K februáru už v našom klube neodmysliteľne patrí 
herné sústredenie v tureckom Beleku, kde sú za 
normálnych okolností ideálne tréningové podmien-
ky a v tomto ročnom období aj dostatok kvalitných 
súperov na prípravné zápasy. Tí, ktorí zažili minu-
loročný pobyt, však možno do krajiny polmesiaca 
cestovali s menšími obavami. Našťastie nenaplne-
nými. Kým vtedy výrazne narušilo plány neprí-
jemné daždivé počasie a následné záplavy, teraz 
bola k slovanistom príroda milosrdná. Dožičila im 
nerušenú prípravu pod krásnou belasou oblohou 
a teplotami okolo dvadsiatich stupňov, takže na 
regeneráciu mohli poslúžiť aj vlny Stredozemného 
mora. Možno sa im chcela tak trochu revanšovať 

za týždeň vo Vysokých Tatrách, počas ktorého sa 
hráči nedočkali typickej zimnej idyly v prostredí 
veľhôr, ale väčšinou len hmly, dažďa a sychravého 
počasia prenikajúceho až pod kožu. Panorámu 
zasnežených kopcov zaliatych slnkom si tak mohli 
slovanisti paradoxne vychutnať v Turecku.
Trochu iné starosti mal hneď v úvode pobytu Kreši-
mir Kordič, ktorý mal príležitosť vyskúšať si tureckú 
špecialitu – zjednávanie cien. Keď náš chorvátsky 
útočník prišiel pred odchodom na viedenské letis-
ko do šatne na Pasienkoch, zistil, že mu chýbajú 
kopačky. Neskôr vysvitlo, že si ich omylom zobral 
testovaný stopér Marián Jarabica. Krešo však 
už nemal dosť času na riešenie neočakávanej 
komplikácie ešte v Bratislave, a tak sa pobral na 
nákupy v Beleku. Podľa výsledného efektu možno 

súdiť, že si vybral výborne, veď v každom z troch 
duelov v Turecku dokázal skórovať.
Spokojný sa zo svojej „inšpekčnej“ cesty vrátil aj 
generálny riaditeľ Petr Kašpar a nielen preto, že 
videl výkonnostný progres mužstva. Jeho konku-
renti na nohejbalovom ihrisku si asi vydýchli, že 
sa s nimi zdržal iba necelé tri dni, lebo ani za ten 
čas ho nedokázal nikto zdolať. Vo veľkej dráme 
dokonca ani Filip Šebo, ktorému však môže slúžiť 
ako ospravedlnenie, že po zranení ešte nebol 
v optimálnej forme.
V generálke na ligu Slovan podľahol v Prahe Slavii 
0:2. Rovnako tomu bolo aj pred dvoma rokmi, keď 
sa belasí napokon tešili z majstrovského titulu. 
Či bude táto paralela pokračovať a aká vydarená 
bola celá príprava, ukážu najbližšie mesiace.

...a turecké strelky

Sústredenie v Turecku:
ŠK Slovan – FK Baumit Jablonec 1:2 (1:1)  

Kordič

ŠK Slovan – Gaz Metan Medias 3:1 (2:0)  
Kordič, Halenár, Žofčák

ŠK Slovan – Zaglebie Lubin 4:1 (2:0)  
Žofčák 2, Kordič, Halenár

© 2010 Deloitte Slovensko

Rast v mnohých smeroch
Spoločnosti, ktoré majú víziu a hľadia vpred, sa pripravujú včas na zmeny 
v podnikateľskom prostredí. Deloitte vám pomôže rozpoznať príležitosti,  

vypracovať plány a uskutočniť ich. www.deloitte.sk
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Dnes už mimoriadne skúsený brankár sa po 
vyše šiestich rokoch strávených v Česku vracia 
do dôverne známeho prostredia Pasienkov, kam 
ako 20-ročný prišiel z rodných Malaciek a kde v 
sezónach 1999/2000 a 2000/01 získal s Interom 
double. K prechodnému domovu Slovana sa 
Petrovi viažu aj ďalšie príjemné spomienky. V roku 
2000 zažil v drese slovenskej dvadsaťjednotky na 
Pasienkoch eufóriu počas majstrovstiev Európy, aj 
keď „len“ ako náhradník Kamila Čontofalského. V 
roku 2004 prestúpil Bartalský do Žižkova, ktorému 
odvádzal dobré služby nasledujúcich šesť sezón. 
Okrem iného pomohol Viktorii v sezóne 2006/07 
k návratu do najvyššej súťaže a v nasledujúcom 
ročníku aj k záchrane medzi elitou. Na jar 2010 ho 
pribrzdila zlomenina kostičky v priehlavku, jeseň 
potom odchytal na hosťovaní v Písku. Peter Bartal-
ský sa za riekou Moravou stal populárnym aj ako 
spolukomentátor priamych prenosov z futbalových 
zápasov.
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Peter Bartalský  
(nar. 27. 1. 1978)

Takmer celá jeho doterajšia kariéra je spojená s 
Prahou. Tento univerzálny futbalista, ktorý môže 
hrať v obrane i v strede poľa, začínal na Smíchove, 
ale od desiatich rokov už rozvíjal svoj talent v 
mládežníckych tímoch Slavie, kde prežil jedno z 
najúspešnejších období po príchode súčasného 
trénera Slovana Karla Jarolíma. V lete 2007 odišiel 
do Mladej Boleslavi, kde pôsobil až do svojho 
príchodu do Bratislavy s výnimkou jesene 2009, 
počas ktorej nosil farby Bohemians 1905. Celkovo 
má v najvyššej českej súťaži na konte vyše 150 
duelov a 12 gólov.
Dosiaľ najväčším úspechom Tomáša Hrdličku je 
nepochybne titul majstra Európy do 21 rokov, ktorý 
český výber získal v roku 2002 vo Švajčiarsku. 
Po boku hráčov ako Čech, Baroš, či Grygera sa 
o zlato zaslúžil aj Hrdlička, ktorý bol stabilným 
členom kádra a na záverečnom turnaji odohral 
dva zápasy.

Stredopoliar so smrtiacou ľavačkou zdedil futba-
lový talent po otcovi Duškovi, ktorý sa v minulosti 
stal najlepším kanonierom spoločnej juhoslovan-
skej ligy a hral aj na olympijskom turnaji v Soule 
necelého pol roka po narodení svojho syna. Marko 
si v Srbsku obliekal iba dres Boracu Čačak, odkiaľ 
ho v lete 2007 získal MFK Košice a podpísal s ním 
štvorročnú zmluvu. Veľmi rýchlo sa stal oporou 
svojho nového zamestnávateľa a jedným  
z najlepších hráčov Corgoň ligy. V sezóne 2008/09 
nastrieľal desať gólov a výrazne sa podieľal na 
triumfe Košíc v Slovenskom pohári. Na európskej 
scéne upútal napríklad krásnou strelou do siete 
AS Rím v dueli play-off Európskej ligy. Pravidelne 
reprezentoval Srbsko na mládežníckej úrovni  
a zahral si aj na záverečnom turnaji ME „21“ v 
roku 2009 vo Švédsku. Svojimi výkonmi zaujal 
aj trénera A-tímu Srbska, a tak v auguste 2009 
debutoval v drese národného tímu aj na najvyššej 
úrovni v priateľskom stretnutí s Juhoafrickou  
republikou. Napriek záujmu viacerých klubov zo 
špičkových európskych súťaží získal Marka Milin-
koviča Slovan a podpísal s ním trojročný kontrakt.

Tomáš Hrdlička  
(nar. 17. 2. 1982)

Marko Milinkovič 
(nar. 16. 4. 1988) 

Počas zimného prestupového 
obdobia avizovali funkcionári  
Slovana i tréner Karel Jarolím 
snahu posilniť mužstvo na  
niekoľkých postoch. V rámci 
prípravy prišlo na testy pomerne 
veľa hráčov, väčšina z nich však  
o svojom prínose pre tím  
stopercentne nepresvedčila. 

Napokon sa z potenciálnych akvizícií vykryštalizo-
vali tri – brankár Peter Bartalský, obranca či stre-
dopoliar Tomáš Hrdlička a ofenzívny stredopoliar 
Marko Milinkovič. Zaujímavé je, že všetci traja sa 
v bližšej či vzdialenejšej minulosti zúčastnili na 
záverečnom turnaji majstrovstiev Európy hráčov 
do 21 rokov. Za nováčikov v A-tíme Slovana možno 
považovať aj vlastných odchovancov Borisa Turčá-
ka a Lukáša Pauscheka. Úplne čerstvá je informá-

cia o stiahnutí nášho útočníka, reprezentanta do 
21 rokov, Ákosa Szarku z hosťovania v Petržalke. 
Opačným smerom zase zamieril do konca tejto 
sezóny ďalší mladý útočník Lukáš Hutta. Ako je 
známe, rovnako dlho bude vypomáhať aj Marek 
Kuzma Dubnici. Zo Slovana odišli aj Kornel Saláta, 
ktorý prestúpil do ruského prvoligového klubu FK 
Rostov a Slovinec Andrej Pečnik, ktorému sa u nás 
skončila zmluva.

JE LEPŠÍ HRÁT, NEŽ SE JEN DÍVAT

SYNOT TIP fandí futbalu

Partner futbalového klubu 
ŠK Slovan Bratislava

štart naSpoločné 
znamenie: ME„21“
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Myslíš si, že ti angažmán v Slovane pomôže  
aj z hľadiska reprezentácie?
Určite. Rozprával som sa s trénerom nášho 
národného tímu. Hovoril mi, že preňho ani tak nie 
je dôležité, aby som rýchlo prestúpil do nejakého 
špičkového klubu v poprednej európskej súťaži, 
ale skôr to, aby som pravidelne hrával a podával 
dobré výkony. Na to budem mať v Slovane ideálne 
podmienky.

Ako sa zmenil tvoj pohľad na Slovensko i slo-
venský futbal počas štyroch rokov v Košiciach?
Vyhovuje mi krajina i futbal. Zvykol som si rýchlo, 
som tu spokojný.

Zodpovedali tvoje prvé dojmy po príchode  
do Slovana očakávaniam, ktoré si mal?
Skôr ich prekonali. Myslel som si, že si budem 

zvykať ťažšie, ale spoluhráči ma veľmi príjemne 
prekvapili. Vďaka nim sa tu cítim ako doma. Nieke-
dy mám dojem, ako keby som do tohto kolektívu 
patril už tri a pol roka.

Naši tréneri hovorili, že po fyzickej stránke si 
prišiel z Košíc menej pripravený, ako by chceli. 
Vnímal si to tak aj ty? Ako si znášal ich doda-
točné tréningové dávky?
V Košiciach sme trénovali trochu inak, ale situácia 
určite nebola taká, že by som bol úplne nepripra-
vený. Prvé tréningy v Bratislave i na sústredení 
v Turecku mi dali zabrať, no každým dňom sa to 
zlepšovalo a teraz sa cítim veľmi dobre.

Ako sa ti páčilo sústredenie v Turecku?
Bolo to výborné. Som veľmi rád, že som mohol 
prakticky hneď po mojom príchode do Slovana 
stráviť niekoľko dní s novými spoluhráčmi. Myslím 
si, že práve to mi pomohlo tak rýchlo zapadnúť 
medzi nich.

Na ihrisku si na seba zvykáte rovnako rýchlo?
Rozumieme si veľmi dobre. Len ja musím trochu 
zmeniť svoj štýl. V Košiciach som hrával inak, indi-
viduálnejšie, behal som krížom-krážom a viac som 
sa snažil brať na seba zodpovednosť. V Slovane 
musím niektoré situácie riešiť rýchlejšie, skôr dať 
loptu od nohy, a tak mám väčšiu šancu dostať sa 
do gólových príležitostí.

Bol pre teba veľký rozdiel hrať v Trnave za  
Slovan v porovnaní so zápasmi v drese Košíc?
Určite. Je to najväčšie slovenské derby, čomu 
zodpovedala aj atmosféra. Osobne som veľmi rád, 
že sme zvíťazili, lebo s Košicami sa mi to v Trnave 
nikdy nepodarilo.

Ako si spokojný so svojím výkonom v premiére?
Som veľmi spokojný. Vyhrali sme, dal som gól... 

Trochu ma mrzí len to, že pred stretnutím som si 
za cieľ určil dva góly. Mal som šance aj na druhý, 
ale nepremenil som ich. Snáď to príde v ďalšom 
zápase.

Vždy si dávaš takéto vysoké ciele?
Najdôležitejšie je, aby sme vyhrali. Pred každým du-
elom si však stanovím nejakú métu aj pre seba. Či 
už je to dať gól alebo góly, prípadne ich vypracovať 
spoluhráčom. Myslím si, že futbalista by mal byť na 
seba náročný a že mu takéto vnútorné stanovenie 
úloh môže len pomôcť byť úspešnejším.

Čo očakávaš od najbližších zápasov?
Chceme vyhrávať a získavať body. A ja chcem 
strieľať góly. Preto som sem prišiel.

Rátaš s tým, že budeš pod veľkým tlakom? 
Slovan ťa získal ako veľkú posilu, čomu  
zodpovedajú aj nároky fanúšikov...
Určite áno. Na internete som čítal rôzne diskusie 
a videl som, že fanúšikovia sa z môjho príchodu 
tešia a že mi želajú veľa šťastia. Za to im ďakujem 
a budem sa snažiť nesklamať ich. Tlak však zatiaľ 
nepociťujem. Sám viem, čo sa odo mňa očakáva 
a aj bez tlaku sa budem snažiť hrať čo najlepšie.

Aké sú tvoje ambície v Slovane?
Túžim získavať trofeje, hrávať európske súťaže 
a výkonnostne napredovať. Otvorene poviem, že 
sa chcem zo Slovana dostať ďalej – do niektorej 
z najkvalitnejších líg.

Už si stihol trochu spoznať aj Bratislavu?
Ešte nie. Bol som sa možno dvakrát poprechádzať 
po centre a veľmi sa mi páčilo. Zatiaľ som však 
nemal ani čas. V príprave sme väčšinou trénovali 
dvojfázovo, musel som riešiť aj otázku sťahovania 
a nového bývania. Bolo to dosť vyčerpávajúce, 
takže som sa snažil najmä oddychovať.

Kedy si prvýkrát zaregistroval záujem  
zo strany Slovana?
Približne pol roka dozadu. Môj bývalý manažér bol 
v Bratislave. Rozprával sa s majiteľom Slovana, kto-
rý mu oznámil, že by ma rád získal. Neviem, prečo 
to vtedy nevyšlo. Bol som potom za prezidentom 
Košíc a požiadal som ho, aby ma informoval, ak by 
sa Slovan opäť ozval, lebo by som do Bratislavy rád 
prestúpil.

Na druhý pokus už všetko dobre dopadlo...
Veci nabrali veľmi rýchly spád. Dozvedel som sa, 
že sa črtá ďalšia príležitosť a na druhý deň ráno 
som už cestoval do Bratislavy. Absolvoval som 
rokovania, ktoré prebiehali bez problémov a večer 
som bol späť v Košiciach. Potom už bola potrebná 
len dohoda medzi klubmi a s manažérmi, ktorú sa 
našťastie tiež podarilo uzavrieť.

Podľa informácií v médiách sa o teba  
zaujímalo viacero zahraničných klubov.  
Boli niektoré ponuky aj konkrétne?
Áno, Osasuna prišla s konkrétnym návrhom, ale 
nič z toho nebolo. Košice pravdepodobne neboli 
spokojné s podmienkami prestupu.

Nemrzí ťa, že to nevyšlo? Za Osasunu hrával  
aj tvoj otec, mohol si ho nasledovať...
Práve vďaka môjmu otcovi zrejme o mne v Pam-
plone vedeli. Súčasný športový riaditeľ klubu 
s otcom hrával a zástupcovia Osasuny ma viackrát 
sledovali. Určite by v tom bola istá symbolika, ak by 
som sa vydal v otcových stopách, ale sklamaný nie 
som. Asi to tak malo byť a som spokojný, že sa mi 
podarilo prestúpiť do Slovana.

Radil si sa aj s otcom, akým smerom  
by sa mala uberať tvoja kariéra?
Určite. Dlhé roky hrával profesionálne futbal, takže 
má veľmi bohaté skúsenosti. Bol so mnou aj počas 
rokovaní v Bratislave a aj podľa neho by mi mal 
prestup do Slovana pomôcť k ďalšiemu výkonnost-
nému rastu.

Aký ohlas mal tvoj prestup v Srbsku?
Čítal som noviny a písali mi aj kamaráti. Nikto 
nečakal, že by som z Košíc mohol prestúpiť v rámci 
Corgoň ligy. Skôr predpokladali môj odchod do 
zahraničia. Slovan si však získal v Srbsku veľké 
uznanie vyradením Crvenej zvezdy v Európskej lige, 
takže aj môj prestup hodnotia médiá i známi ako 
jasný krok vpred. V jedných novinách napríklad 
vyšiel článok s titulkom, že Milinkovič prestúpil 
k premožiteľovi Zvezdy.

Akoby
tu bol už 3a pol

roka
Najväčším prestupom na Slovensku bol počas zimného obdobia nepochybne príchod Marka  
Milinkoviča z Košíc do Slovana. Talentovaný srbský stredopoliar začal svoju povesť napĺňať hneď  
vo svojej premiére v Trnave, kde sa úvodným jarným gólom belasých postaral o bleskové vyrovnanie 
na 1:1. Po úspešnom prvom kroku sa s nami Marko podelil o svoje čerstvé dojmy z nového klubu.
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Už niekoľko rokov sa hovorí, a doteraz aj platilo, 
že pri súčasnej konkurencii v kádri prvého muž-
stva nie je pre našich odchovancov jednoduché 
získať v ňom miesto. Čakali ste, že sa to naraz 
môže podariť až trom?
Samozrejme mám obrovskú radosť, že títo chlapci, 
ktorí prešli žiackymi a dorasteneckými družstvami v 
našom klube, sa dostali až do prvého mužstva. Je to 
zásluha všetkých mládežníckych trénerov v Slovane, 
ktorí hráčov viedli a istým spôsobom aj odmena za 
našu prácu. Chlapcov dobre poznám a veril som im. 
Futbalista musí mať aj potrebné šťastie, ako tomu 
bolo v prípade Borisa. Dostal príležitosť v závere 
jesene, keď bolo veľa hráčov zranených a pevne 
sa jej chytil. Pred zimnou prípravou som čakal, že 
najväčšiu šancu presadiť sa má obranca Lukáš 
Pauschek, lebo v ofenzíve má súčasný Slovan veľkú 
kvalitu. V kútiku duše som dúfal, že si miesto v áčku 
vybojuje aspoň jeden mladý hráč. O to viac ma teší, 
že to dokázali traja. Dúfajme, že im vydrží zdravie a 
športová forma.

Ako hodnotíte prvé vystúpenia Turčáka s 
Pauschekom v Corgoň lige?
V prípade Borisa v zápase so Senicou musím 
vyzdvihnúť aj odvahu Karla Jarolíma, ktorý sa nebál 
a poslal ho na ihrisko za stavu 0:2. Každý tréner 
by to asi nespravil. Boris podal veľmi dobrý výkon, 
na konečnom výsledku 2:2 má aj on svoj podiel a 

herne určite nesklamal. Čo sa týka Lukáša, nie je 
čo riešiť. Mal mimoriadne náročný debut, ale svoju 
úlohu zvládol, pomohol Slovanu k víťazstvu v Trnave 
a nielen podľa mňa hral výborne.

Všetkých troch hráčov ste trénovali. Môžete ich 
stručne charakterizovať?
Lukáš Pauschek potrebuje nabrať skúsenosti. Po 
stránke techniky a dynamiky je to takmer kompletný 
hráč. Musí byť silný predovšetkým psychicky, aby 
zvládol tlak, pod ktorým je a ešte aj bude. Boris 
Turčák miluje futbal, dáva mu všetko. Neznáša, keď 
sedí na lavičke. Za každú cenu chce hrať, čo sa mi 
na ňom páči. Má neuveriteľnú dynamickú techniku 
a ako sme mohli vidieť, nebojí sa použiť túto zbraň 
ani v súbojoch so staršími a skúsenejšími hráčmi. 
Lukáš Hutta je mimoriadne silný s loptou a smerom 
dopredu. Myslím si, že by mu prospelo, keby k svoj-
mu umeniu pridal ešte trošku viac bojovnosti, srd-
natosti a pohybu bez lopty. Keď všetko dobre pôjde 
a ak budú mať chlapci v hlavách pevne stanovené 
priority tak, že futbal bude ešte pár rokov na prvom 
mieste, mohli by z nich vyrásť vynikajúci futbalisti.

Prečo uspeli práve títo traja hráči?
V doraste a v juniorke máme aj ďalších kvalitných 
futbalistov. Ako som už spomínal, záleží na chala-
noch, ich prístupe a ochote niečo športu obetovať. 
Ak sa dokážu sústrediť len a len na futbal, oželieť 

pre tréningy a zápasy diskotéky a možno niekedy aj 
nejakú tú dovolenku, majú šancu dostať sa časom 
do prvého mužstva Slovana.

Ako vnímajú posun svojich spoluhráčov ostatní 
chalani v doraste?
Chlapcov som do áčka vyprevádzal s tým, aby sa 
snažili aj preto, lebo môžu otvoriť dvere ďalším. Som 
presvedčený, že ostatní hráči im úspech prajú a 
zároveň je to pre nich aj nová motivácia.

Ste so svojimi, v tejto chvíli bývalými zverenca-
mi stále v kontakte? Zvyknete im ďalej radiť?
Stretávame sa často na štadióne i v rámci tréningov. 
Keď ich vidím hrať, snažím sa im povedať, čo sa mi 
na ich výkonoch páčilo a čo nie.

Čo bude pre nich kľúčové v najbližšom období? 
Poznáme veľa prípadov, keď mladý talent 
zažiaril, ale postupne sa zo scény vytratil.
Chlapci musia byť pripravení aj na chvíle, keď sa im 
nebude dariť. U mladých futbalistov je prirodzené, 
že si neudržia stále rovnako vysokú výkonnosť. Tak 
isto aj okolie musí mať s nimi trpezlivosť, či už sú to 
tréneri, ale aj fanúšikovia. Pri súčasnej konkurencii v 
Slovane je možné, že sa mladí hráči ocitnú na dlhší 
čas na lavičke. V takýchto momentoch je dôležité 
vydržať a ďalej na sebe makať. Myslím si, že títo 
chlapci by to mohli zvládnuť.

Pred záverečným jesenným 
stretnutím so Senicou poznal 
spomedzi fanúšikov Slovana 
meno Boris Turčák málokto. 
Vtedy ešte len 17-ročný doraste-
nec si však svojím nebojácnym 
výkonom nahlas vypýtal miesto  
v šatni A-mužstva a počas zimnej 
prestávky ho nasledovali aj dvaja 
Lukášovia – Hutta a Pauschek, 
ktorý zase výborne zvládol svoj 
ligový debut na horúcom trnav-
skom trávniku. O našich nádej-
ných mladíkoch sme sa rozprá-
vali s trénerom staršieho dorastu 
Slovana Jozefom Majorošom.

 Dôležité 
 nepoľaviť
a byť trpezlivý

Dobrú poisťovňu spoznáte, 
až keď sa niečo stane!

www.generali.sk I 0850 111 117

keby niečo

My sa pred vami neskrývame, ani neutekáme,
sme tu pre vás 24 hodín denne, 7 dní v týždni. Volajte 0850 111 117.

Radi vám odpovieme na vaše otázky a poskytneme poradenstvo v oblasti poistných produktov, 
ako aj informácie o aktuálnych cenových akciách a zľavách.

Pohodlne nám tu môžete nahlásiť poistnú udalosť, poradíme vám, ako ďalej postupovať 
a na čo nezabudnúť, prípadne sa môžete informovať, v akom stave riešenia je vaša poistná udalosť.

Poskytneme vám informácie o vašom poistení, ako napríklad platnosť zmluvy, úhrady poistného atď.

Poradíme vám, kde nájdete naše obchodné miesta, prípadne  vám dohodneme stretnutie s naším 
finančným agentom.
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Mužstvo Slovana je slávne aj vďaka svojim tréne-
rom. Pod vedením Štefana Priboja (1923-1931), 
Józsefa „Čibi“ Brauna (1933-1938), Ferdinanda 
Daučíka (1942-1948), Leopolda „Džima“ Šťastné-
ho (1949-1957), Michala Vičana (1968-1971)  
a Dušana Galisa (1990-1997) dosiahlo výsostné 
postavenie v slovenskom, česko-slovenskom fut-
bale a zažiarilo i na medzinárodnej scéne. Dôstoj-
ne sa k nim radí aj náš jubilant Jozef Vengloš (nar. 
18. februára 1936 v Ružomberku), ktorého v roku 
2000 odborníci vyhlásili za najlepšieho slovenské-
ho trénera dvadsiateho storočia! Po Daučíkovi  
(v Španielsku), Šťastnom (v Rakúsku) a Vičanovi  
(v Poľsku) sa svojím pôsobením výrazne zapísal  

v kluboch, resp. pri reprezentačných tímoch aj  
v zahraničí - v Austrálii, Portugalsku, Malajzii,  
Anglicku, Turecku, Ománe, Škótsku a Japonsku. Za 
vysoké morálne ocenenie treba považovať určenie 
Jozefa Vengloša za kouča siedmich svetových, 
resp. európskych výberov v benefičných zápasoch 
(Hongkong, Rím, New York, Udine, Istanbul, Johan-
nesburg, Marseille).

Pochádza z ružomberskej liahne
Hneď v rodnom Ružomberku sa mohol futbalo-
vému kumštu priúčať pri takých vzoroch, akými 
boli Uličný, Hrivňák, Velebný, Benko, Petrášek a 
najmä Bačkor či Tegelhoff, ktorí sa mimoriadne 

uplatňovali aj v belasom drese ŠK Bratislava, kam 
po nich v decembri 1954 už do premenovaného 
Slovana zamieril aj sám Jozef Vengloš. Hoci v 
Ružomberku úspešne absolvoval priemyslovku so 
špecializáciou celulóza-papiernictvo, do hlavného 
mesta Slovenska ho prilákalo štúdium slovenčiny 
a telesnej výchovy na Pedagogickej fakulte UK. 
Súbežne s týmto štúdiom rozvíjal svoj futbalový 
talent na Tehelnom poli. V roku 1955 hral Jozef 
Vengloš snaživú spojku ešte vedľa Tegelhoffa a 
pamätihodne sa svojím gólom v rozhodujúcom 
zápase o titul majstra ČSR s Červenou hviezdou 
pričinil o víťazstvo 3:1 (na 2:1). V ďalších rokoch 
využil bojovnosť, taktickú disciplínu a tvorivé  

Jozef Vengloš ako tréner.

tréner
Náš

storočia
Jozef Vengloš oslavuje jubileum 
„75“  -  Z ružomberskej liahne  
k majstrovskému titulu – Od aus-
trálskych skúseností cez výrazné 
úspechy v dvoch slovenských 
kluboch ku kormidlu najúspeš-
nejších česko-slovenských repre-
zentačných tímov -  Pri budovaní 
základov samostatnej slovenskej 
reprezentácie  -  Najcennejšie 
vyznamenania sa viažu na večnú 
požiadavku Fair play.

Pri veľkých úspechoch tréner lieta vo vzduchu –  
aj Jozef Vengloš po získaní titulu majstra ČSSR 
 v rukách svojich zverencov.

Majstrovské mužstvo Slovana Bratislava z roku 1955  
zľava stojaci: Vičan, Jankovič, Jajcaj, Bíly, Venloš, Schrojf, Benedikovič; 
v podrepe: M. Hlavatý, J. Kováč, Čirka, P. Molnár.

Trénerský tandem Jozef Vengloš a Ivan Hrdlička. V spoločnosti česko-slovenských trénerských veličín – zľava: Jozef Vengloš, Jozef Marko, Karel Kolský, Karol Borhy.
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danosti mladučkého Ružomberčana tréner 
Šťastný na novom poste záložníka (vtedy sa ešte 
nehovorilo o stredopoliaroch) pre svoje obávané 
taktické varianty. Jožko Vengloš túto zaujímavú 
rolu plnil takmer desať rokov, kým ho nepostihla 
žltačka a lekárov zákaz náročnejšej pohybovej čin-
nosti. Jim Šťastný ho využil ako svojho asistenta. 

Žičlivé austrálske intermezzo
Takto sa dostal Jozef Vengloš na osudový zájazd 
do Austrálie. Prejavil záujem o všetko, čo sa tam 
dialo z metodickej a tréningovej stránky v povest-
ných austrálskych športoch v plávaní, atletike a 
tenise. Prijal ponuku trénovať FC Prague Sydney, 
čoskoro aj výber Nového Južného Walesu a na-
pokon i reprezentáciu krajiny protinožcov. Boli to 
veľmi osožné prvé trénerské kroky, popri ktorých 
si výborne osvojil anglický jazyk. Na oboch založil 
svoju svetovú povesť, korunovanú členstvom v 
technickej komisii FIFA a v skupine ôsmich sveto-
vých odborníkov pre analýzu najvyšších svetových 
súťaží od roku 1974, ako aj štvornásobným zvo-
lením za predsedu Únie európskych futbalových 
trénerov. Po návrate na Slovensko už ako tréner 
debutoval v košických VSS, ktoré vyzdvihol do čes-
ko-slovenskej elity. Odvážne dbal na všestranný 
rozvoj košických futbalových individualít. Niektorí 
pochopili ponuku vyššieho vzdelávania a prvým 

úspešným majiteľom vysokoškolského diplomu  
sa stal vynikajúci krídelník Jaroslav Boroš. 

Venglošove trénerské princípy
Ale keď sa onedlho ozvali z bratislavského 
Slovana, Jozef Vengloš neodolal volaniu svojej 
futbalovej domoviny, sadol si na trénerskú lavičku 
Tehelného poľa. Vyhlásil svoje krédo: „Od hráčov 
vyžadujem dobrovoľnú disciplínu a podriadenie 
osobného života nárokom vrcholového futbalu!“ 
Neraz prízvukoval, že hráči majú hrať tak, aby 
im futbal prinášal radosť a sebarealizáciu. Vedel 
o tom veľa už o sebe za svojej aktívnej činnosti. 
Hráči okolo Vencela, Pivarníka, Ondruša, Gögha, 
Medviďa, Pekárika, Novotného, Masného, Šveh-
líka i oboch Čapkovičovcov to prijali a plody tejto 
filozofie priniesli priekopnícke výsledky. Slovan sa 
stal dvojnásobným ligovým majstrom  a sedem 
hráčov tvorilo základ najúspešnejšej reprezentá-
cie vo futbalovej histórii Česko-Slovenska. Boli to 
majstri Európy 1976! Keď sa novinári pýtali pred 
zápasmi na zostavu, odpovedal: „Hrať budú tí, 
ktorí sa najlepšie hodia do mojej koncepcie hry, 
vážia si farby Slovana a vždy sú ochotní vydať 
zo seba na ihrisku všetko!“ Nebol to nijaký nekom-
promisný a bezohľadný imperatív imperátora, 
lebo tréner Vengloš uplatňoval zásadu: s hráčmi 
treba pracovať priateľsky, dobrovoľne, trpezlivo 

ich presvedčovať, poradiť im, ukázať chyby na fak-
toch, na záznamoch. A sám sa snažil vo svojom 
dennom režime o osobný príklad.

Vengloš ako futbalový svetobežník
O Venglošove  trénerské pôsobenie prejavili 
záujem v portugalskom Sportingu Lisabon, malaj-
zijskom FC Kuala Lumpur, anglickom Aston Villa 
(pôsobil tam ako prvý tréner, ktorý nepochádzal z 
Britských ostrovov), Fenerbahce Istanbul, Ománe, 
škótskom Celtiku Glasgow a japonskom Ičihara 
JEF United. Všade imponoval svojím prístupom, 
vedomosťami a náročnosťou. Neboli pri tom 
hviezdne triumfy ako získanie titulu majstra Euró-
py 1972 tímom ČSSR do 23 rokov, titulu majstra 
Európy 1976, bronzovej medaily ME 1980, podiel 
hráčov z tohto mužstva na zlatej medaile OH 
1980 a dva štarty na MS (1982 a 1990, čo sa 
mu podarilo ako jedinému čs. trénerovi). Charak-
teristiku jeho trénerskej kariéry najlepšie zobra-
zujú vysoké ocenenia doma i vo svete v podobe 
cien Fair play UNESCO a SOV, Krištáľového krídla 
udeleného prezidentom republiky, Ceny Fair play 
MUDr. Ivana Chodáka, Order of Merit FIFA 2005, 
Zlatej kopačky FIFA pri jubilejnej sedemdesiatke a 
diamantového radu UEFA 2007).

JOZEF KŠIŇAN
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Slovan – majster ČSSR 1975  
zľava stojaci: Jokl, Ján a Jozef Čapkovičovci, Pekárik, Ondruš, Ľ. Zlocha;  

stredný rad: Jozef Obert – asistent trénera, Novotný, Bizoň, Švehlík, Gögh, kondičný tréner Anton Zrubák;
sediaci: Mutkovič, Pivarník, Sedílek, tréner Jozef Vengloš, Vencel st., Masný, Ján Medviď. 

Všetci slovanisti Vám, pán Vengloš, k vzácnemu jubileu srdečne blahoželajú.
 

Získajte v tomto roku úrokový bonus od 4 % do 20 % k štandardnému úroku 2 % 
a štátnej prémii. Čím dlhšie budete sporiť, tým bude váš úrokový bonus vyšší. 

Stačí, ak od 1. februára do 31. marca 2011 uzatvoríte zmluvu 
o stavebnom sporení a začnete sporiť.

Neváhajte, navštívte nás. 
Radi vás privítame v kanceláriách obchodných zástupcov PSS, a. s., na celom 
území Slovenska, u fi nančných sprostredkovateľov kooperačných partnerov 
PSS, a. s., alebo prídeme za vami tam, kde vám to najviac vyhovuje. 
Ďalšie informácie vám ochotne poskytneme aj v Centre telefonických 
služieb PSS, a. s., na čísle 02 / 58 55 58 55. 

v 

SPORTE UŽ TERAZ
a nič vás neprekvapí 
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Každý futbalista, tréner, fanúšik i klub má svoje 
pamätné zápasy, ktoré jasne vyčnievajú medzi 
stovkami ostatných a ešte po rokoch si z nich 
pamätáme aj tie najmenšie detaily, akoby sa hrali 
len včera. Pre viacerých hráčov zo súčasného 
kádra Slovana takým bude 117. ligové derby s Tr-
navou. Debut medzi seniormi, prvý duel v pozícii 
kapitána, premiérový gól za Slovan – to všetko sú 
výnimočné momenty v kariére. Zatiaľ posledné 
víťazstvo nad Spartakom môže mať významné 
miesto aj v bohatej histórii nášho klubu, ale to 
ukáže až čas v kontexte udalostí, ktoré na nás 
čakajú v najbližších týždňoch.
Tri body z ihriska najväčšieho rivala nemajú 
väčšiu hodnotu ako ktorékoľvek iné. Zatiaľ ani 
nedokázali potlačiť Slovan z nelichotivého piateho 

miesta v tabuľke. Napriek tomu sme ich potrebo-
vali ako soľ. Kvalitná zimná príprava, lepšiaca sa 
zdravotná situácia v kádri, zaujímavé posily i ďal-
šie udalosti v klube navodili pred štartom jarnej 
časti súťaže atmosféru očakávania a mierneho 
optimizmu. Ruka v ruke s ním však prišli aj obavy. 
Predsa len... Derby nemá favorita. Ako sa prejaví 
absencia mnohých hráčov na oboch stranách, 
netradičný piatkový termín či nepríjemné mrazivé 
počasie?
Futbalisti Slovana však našťastie dali veľmi rýchlo 
zabudnúť na takéto úvahy. Od úvodu hrali aktívne 
a odvážne smerom dopredu v snahe určovať 
tempo duelu. Nenechali na seba čakať ani šance 
po pekných kombináciách. V rozpore s priebe-
hom síce skórovali ako prví z ojedinelého brejku 

domáci, no belasí stihli ešte do prestávky získať 
zaslúžený náskok. Aj v druhom polčase bol lepší 
bratislavský tím a aj zástupcovia Spartaka a ne-
zainteresovaní diváci uznali, že konečný výsledok 
1:3 je spravodlivý. 
História derby je dlhá. Slovan v nej dosiahol už 
49. víťazstvo. Pre Igora Žofčáka sa však začala 
písať až teraz. V septembri minulého roku, keď 
sa na Pasienkoch zrodila remíza 1:1, bol ešte 
hráčom Sparty. V Trnave sa prvýkrát v súťažnom 
stretnutí predstavil v úlohe kapitána belasých, ako 
správny líder bol jedným z najlepších hráčov na 
trávniku, a navyše sa postaral o víťazný gól, svoj 
prvý za Slovan. „Dúfam, že nebol na dlhší čas 
zároveň posledným. Je však jedno, kto skóroval. 
Chceli sme v prvom rade vyhrať, čo sa nám po 

dobrom výkone podarilo. Dúfam, že nám to takto 
pôjde aj ďalej. Hralo sa mi v pohode, ale keď sa 
darí celému tímu, ide to ľahšie aj jednotlivcom. 
Zápas som si užíval, atmosféra derby sa mi veľmi 
páčila. Ako kapitán som cítil väčšiu zodpovednosť 
za celé mužstvo. Snažil som sa spoluhráčov 
povzbudiť a občas aj usmerniť, keď bolo treba,“ 
konštatoval tvorivý stredopoliar, ktorý v zime 
prevzal po Samovi Slovákovi číslo 10.
Svoj samostatný príbeh píše v rámci derby Juraj 
Halenár. Trnavský rodák vynechal pre zdravotné 
problémy už niekoľko duelov na Štadióne Antona 
Malatinského v drese Slovana. Keď pár dní 
pred zápasom ochorel, rýchlo sa objavili teórie 
naznačujúce úmysel. Adept na členstvo v klube 
stogólových ligových kanonierov ich však vyvrátil 
tým najlepším spôsobom. Hoci sám nemal potreb-
né strelecké šťastie, pripravil spoluhráčom oba 
góly v prvom polčase. „Tri dni som mal horúčku, 
ale som rád, že som sa dal dokopy a chalanom 

pomohol. V minulom roku som nehral osem me-
siacov, takže som mal veľkú chuť. Podstatné je, 
že sme vyhrali. Myslím si, že počas celého zápasu 
sme boli jasne lepším tímom. Už v prvom polčase 
sme mali asi päť čistých šancí. Trnava bola do pre-
stávky iba raz pri našej bránke a vďaka zaváhaniu 
nám strelila gól. Dôležité bolo, že sme okamžite 
dokázali odpovedať rovnakou mincou. Ďakujem 
našim fanúšikom za to, že nás konečne prišli 
podporiť. Ich povzbudzovanie bolo skvelé.“
Všetkých slovanistov určite veľmi potešil výkon 
18-ročného Lukáša Pauscheka. Stabilný mládež-
nícky reprezentant Slovenska si pri svojom ostrom 
debute medzi seniormi počínal, akoby mal na 
konte aspoň niekoľko desiatok ligových štartov. 
Viacero komplikovaných situácií riešil s pokojom 
a prehľadom. „Na jeseň by ma ani nenapadlo, že 
vôbec budem v kádri áčka, nie ešte že nastúpim 
v základnej zostave v Trnave. Začal som niečo 
tušiť, keď sme na tréningoch nacvičovali štan-

dardky. Jasné, že som bol spočiatku nervózny. Bol 
som plný očakávania. Nevedel som, aké to bude. 
Po piatich minútach to však opadlo. Potom som 
sa už na ihrisku cítil výborne. Ako mužstvo sme 
zahrali veľmi dobre. Z našej strany to bolo kom-
paktné, behavé, s veľkým množstvom prihrávok. 
Navzájom sme sa výborne dopĺňali. Škoda len, 
že z jedinej vážnejšej akcie v prvom polčase nám 
Trnava dala gól. Toho sa musíme v budúcnosti 
vyvarovať. Či som svoju premiéru oslávil? Doma 
sme mali menšiu oslavu v rodinnom kruhu. Ale 
pred nami sú ďalšie zápasy. Uvidíme, či dostanem 
ďalšiu šancu. Určite nemám nič isté,“ konštatoval 
Lukáš Pauschek.
Mimo Bratislavy začínajú byť „bílí andelé“ pre 
Slovan obľúbeným súperom. Ak berieme do 
úvahy aj minuloročné finále Slovenského pohára 
v Michalovciach, z posledných štyroch súbojov 
s Trnavčanmi „vonku“ máme stopercentnú bilan-
ciu a impozantné skóre 14:1.

Vstup do napínavej jarnej časti sezóny má Slovan úspešne za sebou. Na trnavskom trávniku vyhral 
už tretíkrát v rade v zápase, ktorý bol z viacerých hľadísk pamätný.

Keď mráz ani neštípusúper neštípu

Góly: 19. Tomaček – 21. Milinkovič, 39. Žofčák, 90. Guédé 
ŽK: 19. Tomaček, 80. Kaščák – 60. Guédé 
Rozhodovali: Chmura – Slyško, Balko, 8763 divákov
Spartak: Raška – Kaprálik, Banovič, Gross, Coimbra –  
Kaščák – Machovec (86. Sabo), Procházka, Ľ. Hanzel  
(52. Mikinič) – M. Guldan (74. L. Kováč), Tomaček
Slovan: Putnocký – Pauschek (81. Jánošík), Dobrotka, 
Kolčák, Hrdlička – Milinkovič (90. Ivana), Guédé, Kiss, 
Žofčák – Halenár (71. Grendel), Kordič
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O tom, že sa neoplatí brať do úvahy papierové 
predpoklady, sa presvedčil hneď na úvod líder 
súťaže zo Žiliny v Prešove, a práve Tatran je prvým 
tímom, ktorý v tomto kalendárnom roku zavíta  
do Bratislavy. O špeciálnom náboji tohto duelu pre 
obe strany ani netreba hovoriť. Tréner „koňarov“ 
Ladislav Pecko a útočník Ľubomír Meszároš sa 
v Bratislave prvýkrát predstavia v pozícii súpera 
Slovana, na lavičke čerstvého premožiteľa Žiliny 
sedí aj ďalšia niekdajšia opora belasých Vladimír 
Kinder.
Proti Dubnici sa Slovanu v posledných rokoch viac 
darí vonku ako doma. V minulej sezóne dokázal 
klub z Považia uhrať na Pasienkoch dve remízy, 
z troch ostatných pokusov na vlastnom trávniku 
naopak nezískal s naším tímom ani bod. Natiahne 
sa táto séria a spokojní budú dubnickí odchovanci 
Grendel s Jánošíkom v službách najúspešnejšieho 
slovenského klubu, alebo sa bude tešiť náš kme-
ňový hráč Marek Kuzma, ktorý v rámci polročného 
hosťovania pomáha Dubničanom so záchranou?
Po druhý raz v tomto roku sa Slovan predstaví 
v priamom televíznom prenose v netradičnom 

utorkovom termíne (15. 3.) a po Trnave bude jeho 
súperom ďalší divácky atraktívny rival Dunajská 
Streda. DAC od návratu na corgoňligovú mapu 
na našej pôde ešte nebodoval, zápasy s týmto 
súperom však nikdy nie sú jednoduché.
V poslednom kole pred reprezentačnou prestáv-
kou a zároveň prvom v záverečnej tretine Corgoň 
ligy pricestujú do Bratislavy Košičania. Dvojici 
Matúš Putnocký – Marko Milinkovič sa v ich drese 
zvyklo proti belasým dariť. Verme, že minimálne 
rovnako úspešní budú aj v predposlednú marcovú 
sobotu na našej strane barikády.
Vďaka televíznej predohrávke pripadá možno 
jeden z rozhodujúcich duelov o titul Žilina – Slovan 
na „zaujímavý“ dátum 1. apríla. V uplynulých 
rokoch majú slovanisti so svojím najvážnejším 
konkurentom pozitívnu bilanciu, no v aktuálnej 
sezóne ich ešte nezdolali, aj keď v každom z troch 
stretnutí, rátajúc aj súboj o superpohár, mali herne 
navrch. Žilinský káder prešiel počas zimy význam-
nými zmenami a ich vplyv na výkony a výsledky 
mužstva ukážu až najbližšie týždne.
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až trikrát doma
 Do prestávky 

20. kolo Corgoň ligy
sobota 5. marca 2011 o 15.30 h

Slovan Bratislava – Tatran Prešov

21. kolo Corgoň ligy
sobota 12. marca 2011 o 15.30 h

MFK Dubnica – Slovan Bratislava

22. kolo Corgoň ligy
utorok 15. marca 2011 o 17.30 h

Slovan Bratislava – DAC Dun. Streda

23. kolo Corgoň ligy
sobota 19. marca 2011 o 15.30 h

Slovan Bratislava – MFK Košice

24. kolo Corgoň ligy
piatok 1. apríla 2011 o 17.30 h

MŠK Žilina – Slovan Bratislava

Po výbornom, a najmä víťaznom, vstupe do ligovej jari v Trnave stihne 
odohrať Slovan do reprezentačnej prestávky v závere marca ešte štyri 
zápasy. Tri z nich budú proti súperom zo spodných priečok tabuľky, čo 
však nemá prakticky žiadnu výpovednú hodnotu v súvislosti s aktuál-
nou formou jednotlivých mužstiev. Po zimnej príprave a zmenách  
v kádroch môže byť rozloženie síl úplne iné ako na jeseň.
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tréner

Karel JAROlíM

asistent trénera

Tibor MIČINEC

asistent trénera

Jozef KONTíR

tréner brankárov

Miroslav KÖNIG

Peter BARTAlSKý

1
brankár

Narodený:  27.1.1978
Počet zápasov:  0
Odohratých minút:  0
Góly: 0

00

Matúš PUTNOCKý

30
brankár

Narodený:  1.11.1984 
Počet zápasov:  27
Odohratých minút:  2430
Góly: 24

00

Mamadou BAGAYOKO

18
obranca

Narodený:  31.12.1989
Počet zápasov:  23
Odohratých minút:  1507
Góly: 1

04

Peter JÁNOŠÍK

24
obranca

Narodený:  2.1.1988
Počet zápasov:  22
Odohratých minút:  1636
Góly: 0

01

Marián HAD 

28
obranca

Narodený:  16.9.1982
Počet zápasov:  8
Odohratých minút:  576
Góly: 0

14

Radek DOSOUDIl

29
obranca

Narodený:  20.6.1983
Počet zápasov:  19
Odohratých minút:  1677
Góly: 0

16

Jan KRÁlÍK

4
stredopoliar

Narodený:  7.3.1987
Počet zápasov:  8
Odohratých minút:  396
Góly: 1

00

Erik GRENDEl

8
stredopoliar

Narodený:  13.10.1988 
Počet zápasov:  23
Odohratých minút:  1661
Góly: 3

05

Marko MIlINKOvIč

7
stredopoliar

Narodený:  16.4.1988
Počet zápasov:  1
Odohratých minút:  89
Góly: 1

00

Branislav OBŽERA

12
stredopoliar

Narodený:  29.8.1981
Počet zápasov:  0
Odohratých minút: 0
Góly: 0

00

Filip KISS 

15
stredopoliar

Narodený:  13.10.1990
Počet zápasov:  25
Odohratých minút:  1423
Góly: 7

04

Karim GUÉDÉ

19
stredopoliar

Narodený:  7.1.1985 
Počet zápasov:  25
Odohratých minút:  1948
Góly: 3

07

Peter ŠTEPANOvSKý

21
stredopoliar

Narodený:  12.1.1988 
Počet zápasov:  15
Odohratých minút:  501
Góly: 2

01

Juraj HAlENÁR

9
útočník

Narodený:  28.6.1983 
Počet zápasov:  9
Odohratých minút:  582
Góly: 3

00

Milan IvANA 

13
útočník

Narodený:  26.11.1983  
Počet zápasov:  22
Odohratých minút:  1386
Góly: 2

01

Boris TURčÁK

16
útočník

Narodený:  21.2.1993 
Počet zápasov:  1
Odohratých minút:  45
Góly: 0

00

Igor ŽOFčÁK 

10
stredopoliar

Narodený:  10.4.1983
Počet zápasov:  11
Odohratých minút:  910
Góly: 1

01

Filip ŠEBO

33
útočník

Narodený:  24.2.1984 
Počet zápasov:  13
Odohratých minút:  912
Góly: 7

00

Tomáš HRDlIčKA

5
obranca

Narodený:  17.2.1984
Počet zápasov:  1
Odohratých minút:  90
Góly: 0

00

Martin DOBROTKA 

6
obranca

Narodený:  22.1.1985
Počet zápasov: 19
Odohratých minút:  1661
Góly: 3

05

Kristián KOlčÁK

23
obranca

Narodený:  30.1.1990
Počet zápasov:  5
Odohratých minút:  184
Góly: 0

00

lukáš PAUSCHEK

25
obranca

Narodený:  9.12.1992
Počet zápasov:  1
Odohratých minút:  81
Góly: 0

00

Tomáš BAGI

26
obranca

Narodený:  9.6.1991
Počet zápasov:  0
Odohratých minút:  0
Góly: 0

00

Mario BOŽIč

11
stredopoliar

Narodený:  25.5.1983
Počet zápasov:  19
Odohratých minút:  1428
Góly: 1

06

Krešimir KORDIč

20
útočník

Narodený:  3.9.1981 
Počet zápasov:  10
Odohratých minút:  425
Góly: 3

00

Ákos SzARKA

14
útočník

Narodený:  24.11.1990 
Počet zápasov:  0
Odohratých minút:  0
Góly: 0

00
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